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Bestyrelsesmøde for Nymarken Skole og Børnehus 
Den 21/2 2023 kl. 17.00– 19.00 
Sted: Marslev Skole og Børnehus 
 
Afbud: Christina, Charlotte G. 
 
Dagsorden  
 

Kl. Nr. Punkt 

17.00-
17.05 

1.  Godkendelse af referat og dagsorden 
 
Godkendt. 
. 

17.05-
17.20 
 

2.  Budget (B) 
Ledelsen fremlægger budget til godkendelse.  
Budget for skolen og børnehaven blev gennemgået og 
godkendt af bestyrelsen.  
 

17.20- 
17.35 

3.  Materialer brugt i undervisningen (D) 
Udsat fra sidste møde. Der ønskes en drøftelse af, 
hvordan man kan undgå brug af”uhyggeligt” og 
”skræmmende” undervisningsmateriale i 
undervisningen. Skoleledelsen vil under punktet 
redegøre for skolebestyrelsens kompetence/rolle i 
forbindelse med undervisningsmidler.  
 
Generelt:  

Skolebestyrelsen godkender undervisningsmidlerne, 

jf. folkeskolelovens § 44 stk. 4, 

 

Specifikt 

Der skelnes mellem organisering og tilrettelæggelse. 

 

Skolebestyrelsens kompetencer retter sig mod at 

vedtage principper der virker ind på den måde skolen 

skal organiseres dvs. hvilke fag der skal undervises i, 

klassetrin, obligatoriske emner (klassetrin).  f.eks. 

indkøb af bogmaterialer 

 
Tilrettelæggelse af undervisningen. Skoleleder har det 

overordnede ansvar.  Lærerne tilrettelægger den 

konkrete undervisning i hverdagen, som fx hvordan 

undervisningsdifferentiering målrettes eleverne i den 

enkelte klasse, hvornår og hvordan holddannelse og 

understøttende undervisning bruges for at give 

https://www.retsinformation.dk/Forms/R0710.aspx?id=209946#P77


 

 

 

 

 

 

 

 

Side2/3 eleverne det bedste udbytte af undervisningen, og 

hvordan undervisningen tilrettelægges, så eleverne 

bliver så dygtige, de kan. 

 

Tilbagemeldingen fra fagudvalget for dansk var: 

Det er vigigt og en del af pensum, at Gys også indgår 
som genrer, men at der tages personlige hensyn. 
 
Bestyrelsen fastslår, at det er vigtigt, at faglærere nøje 

vurderer nødvendigheden af brug af særligt ”stærke” 

undervisningsmidler og såfremt de vurderes som 

sådanne at stille et alternativt materiale til  rådighed 

for de elever der er særligt sensitive. Skolens ledelse 

drøfter dette med de relevante fagudvalg. 
17.35-
17.45 

4.  Klassekasse (D) 
Er der et behov for et princip? 
Punkt fra den 14/11 
 
I folkeskolelovens § 50, stk. 8, står der, 
at: "Klassens elever og forældre kan, eventuelt i 
samarbejde med skolen, ved fælles indsamling 
eller på anden måde i fællesskab tilvejebringe 
midler til dækning af udgifter, der ikke dækkes af 
kommunen efter stk. 5-7. Kommunen kan dække 
øvrige udgifter." 
 
Skolens ledelse tager det med i det kommende 
nyhedsbrev. 

17.45-
18.00 

5.  Udskoling på Nymarken (D) 
 
Det er vigtigt for bestyrelsen, at skolen har et stærkt 
fokus på elevtrivsel generelt og i denne sammenhæng 
på trivslen i udskolingen.  Skolen indgår fra det 
kommende skoleår i et projekt i samarbejde med 
Socialstyrelsen, som har elevtrivsel som sit fokus. 
 
Ledelsen vil i forlængelse af punktet drøfte arbejdet 
med den gode trivsel med overbygningsteamet og 
melde tilbage til bestyrelsen. 

18.00-
18.25 

6.  
 
 
 
 
 
 

Status på Nymarken Skole og Børnehus  

• Ledelsen 
             Skoleplan og indsatsområder (O) 
Udsat til det næste møde 
 

• Børnehaven  
Anette orienterede. 

 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2020/1396/#P50
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7.  

• SFO 
Intet nyt. 
 

• Forældre 
Intet nyt. 
 

• Bestyrelsen 
Intet nyt. 
 

• Kommunen 
Intet nyt. 
 

• Elevrådet 
Ikke tilstede 

18.25 8.  Evt.  
 

18.30 9.  Fælles mødedel  
Erfaringsudveksling i forhold til det man er optaget af. 
Den dårlige økonomi i kommunen fylder meget på 
begge matrikler. 
 
Den manglende ramme til forebyggende indsatser i 
børnehaven fylder en del.  
 
På Marslev er det udviklingsplanerne for området, der 
fylder rigtig meget. Skal der bygges en ny skole og ny 
børnehave, og hvor hurtigt vil det gå. Det er vigtigt, at 
kommunen er så meget på forkant med denne 
opgave. Da der er tale om 2 selvstændige skoler, så 
kan man ikke bare rykke rundt med elever. Det vil 
kræve en særlig proces, som skolen var en del af for 2 
år siden. 
 
I forhold til mødeafholdelse hører formændene 
bestyrelsesmedlemmerne og kommer med forslag til, 
hvornår møderne fremadrettet skal starte og slutte (2 
timer). 
 

19.00 10.  Slut 
 
Punkt til kommende bestyrelsesmøde: 
Brug af Trygfonden (oplæg) Skal på næste gang. 
 

 
 
 


